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Sebastian Burduja: Cercetarea româneasca se reseteaza pe alte baze

Cercetarea româneasca se reseteaza pe alte baze, fiind deblocate principalele directii de actiune prin

adoptarea strategiei în domeniu, a declarat, marti, ministrul Cercetarii, Inovarii si Digitalizarii, Sebastian

Burduja, care a remarcat ca spatiul de cercetare este "foarte fragmentat" si trebuie încurajate

parteneriatele pentru proiecte majore.

 

"Am deblocat principalele directii pentru cercetarea româneasca. Cercetarea româneasca se reseteaza în acest

moment (...) pe alte baze. Odata la câtiva ani, avem o strategie nationala de cercetare, inovare si specializare

inteligenta si planul national cercetare, dezvoltare, inovare, care operationalizeaza aceasta strategie. Ele erau

dezbatute de un an si jumatate, dar se blocasera undeva pe circuit. Am reusit sa le adoptam, sa le avizam

interministerial, fiecare au inclus peste 20 de avize si, practic, cercetarea româneasca are o noua directie stabilita

de strategie si, începând cu saptamâna trecuta, de Planul national IV", a afirmat Burduja, la conferinta "Formarea

competentelor: Educatia pentru industriile cu valoare adaugata mare", ce a avut loc la Universitatea Politehnica din

Bucuresti.

 

Potrivit ministrului, în România spatiul de cercetare este "foarte fragmentat". "Avem doar la Ministerul Cercetarii

47 de institute, la Academia Româna cam tot atâtea, daca nu mai multe, si institute de cercetare ale universitatilor.

Nu întotdeauna e un efort integrat în care sa nu existe suprapuneri (...) si nu întotdeauna se reuseste unirea fortelor

în consortii. Asta e prima concluzie si am si actionat în sensul de a încuraja proiectele majore, parteneriatele si, în

fine, un sistem mai coerent al cercetarii românesti", a explicat Sebastian Burduja.

 

El a adaugat ca exista finantare de baza pentru cercetare, subliniind ca trebuie sa existe un echilibru între aceasta si

a tine institutele în competitie.

 

"Pentru prima data, noi gândim acum programul nucleu pentru anul viitor cu o componenta meritocratica

pronuntata, adica va exista o clasificare a institutelor de catre o comisie independenta si, practic, cele performante

vor primi o finantare de baza mai mare, iar cele care nu performeaza vor primi o finantare de baza mai mica. Asta

le va încuraja pe cele care nu performeaza sa se gândeasca creativ la solutii. Fie fac un parteneriat cu un alt institut,

fie se integreaza cu un altul, fie vin lânga universitate. Noi avem un jalon în PNRR (...) pentru un proiect de lege

care conform PNRR trebuie sa stimuleze integrarea organizatiilor de cercetare", a transmis ministrul. 
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